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وی با اشـــاره بـــه اقداماتی که امســـال 
عمومـــی  نقـــل  و  حمـــل  حـــوزه  در 
انجام شـــده اســـت، می گویـــد: »مثلاً 
امســـال اتوبوس هایـــی که بـــه خاطر 
عـــدم شـــماره گذاری در پارکینگ هـــا 
خوابیـــده بـــود، مـــورد اســـتفاده قرار 
گرفتـــه اســـت، با وجـــود ایـــن باید با 
همکاری پلیس و اتوبوســـرانی و مترو 
شرایط را برای مدیریت ترافیک پایان 
ســـال بهبود بخشـــید. البته بخشی از 
این بی نظمی بـــه وضعیت چراغ های 
راهنمایـــی بر می گردد کـــه دچار خطا 
می شـــوند و ترافیک ایجاد می کنند.«

سهم حمل و نقل برای سال 
آینده چند برابر شد

در حـــال حاضـــر روزانـــه 23 میلیون 
ســـفر در تهـــران انجـــام می شـــود که 
فقـــط 13 درصـــد آن از طریق حمل و 
نقـــل عمومی اســـت. از مجمـــوع این 
عـــدد، 9 درصد ریلـــی و 4 درصد نیز با 
نـــاوگان اتوبوســـرانی انجام می شـــود. 
حدوداً یـــک میلیون و 400 هزار ســـفر 
روزانـــه بـــا متـــرو انجـــام می شـــود که 
اگـــر همین خطـــوط فعلـــی یعنی، 2، 
3، 4، 6 و 7 تکمیـــل شـــود، می تـــوان 
ایـــن ظرفیت را به بیـــش از 3 میلیون 
نفر هـــم افزایش داد. امـــا ظاهراً هنوز 
به این ظرفیت اضافه نشـــده اســـت. 
از طرفـــی دربـــاره اتوبوس هـــای فعال 
در تهران می توان به حـــدود 2 هزار و 
500 دســـتگاه فعال اشـــاره کرد که قرار 
اســـت تا پایان امســـال 150 دســـتگاه 
جدید نیز به این ناوگان اضافه شـــود. 
براساس برخی آمارها، شهرداری باید 
تا پایان ســـال 1403، 6 هزار دســـتگاه 
جدید به نـــاوگان اتوبوســـرانی تهران 
اضافـــه کنـــد. این در حالی اســـت که 
تهران همین حـــالا با کمبود حدود 8 
هزار دســـتگاه اتوبوس مواجه است. 
با این همه کارشناســـان معتقدند که 
بـــا تقویت ظرفیـــت فعلی نـــاوگان نیز 
می توان میزان جابه جایی مســـافران 
بـــا اتوبـــوس و متـــرو را بـــه دو برابـــر 

افزایش داد.

تشـــکری هاشـــمی با ابراز خشنودی از 
اینکـــه برای ســـال آینـــده، ردیف های 
بودجـــه ای مناســـبی در حـــوزه حمل 
و نقـــل دیـــده شـــده اســـت، ادامـــه 
می دهد: »مجموعاً 34 هـــزار میلیارد 
تومـــان در بخـــش عمـــران و حمل و 
نقـــل در بودجه ســـال آینـــده در نظر 
گرفته ایـــم کـــه رقـــم قابـــل توجهـــی 
اســـت که بایـــد بـــرای بهبـــود جریان 
ترافیـــک و آلودگـــی هوا هزینه شـــود. 
امیدواریم ســـال آینده، حـــوزه حمل 
و نقـــل بهتـــر شـــود. امـــا تـــا زمانی که 
شـــخصی  ی  و ر د خـــو ز  ا ه  د ســـتفا ا
مدیریت نشـــود، ترافیک وجود دارد.«

به گفته وی، با بودجـــه در نظر گرفته 
شـــده می تـــوان ســـهم حمـــل و نقل 
عمومـــی را بـــرای ســـال آینـــده چنـــد 

برابـــر کرد.
تشکری هاشـــمی با بیان اینکه تهران 
از نظر سیســـتم های هوشـــمند وضع 
خوبـــی ندارد و این یکـــی از علت های 
ترافیک تهران اســـت، می گوید: »مثلاً 
شـــرکت کنتـــرل ترافیک ماه هاســـت 
حتی یـــک مدیرعامـــل نـــدارد و کارها 
رها شـــده اســـت، پس انتظاری وجود 

ندارد.«
برآیند جلســـات شـــورای شـــهر تهران 
نشـــان می دهد کـــه در بودجه ســـال 
آینـــده، ارقـــام خوبـــی بـــرای خریـــد 
اتوبـــوس ســـه کابیـــن و ون در نظـــر 
گرفته شـــده، به طوری که برای خرید 
اتوبـــوس ســـه کابیـــن، رقم صفـــر به 
هـــزار میلیارد تومان رســـیده اســـت. 
از 6 هـــزار ون موجـــود در تهـــران نیز 
هـــم  اکنون فقـــط 2 هـــزار ون درحال 
فعالیـــت اســـت که شـــهرداری مکلف 
شـــده تا پایـــان برنامه چهارم توســـعه 
کنـــد.  وارد  ون  دســـتگاه  هـــزار   25
شـــهردار تهـــران اذعـــان کرده اســـت 
که دولت هـــزار میلیارد تومـــان یارانه 
بلیت متـــرو را متقبل شـــده اســـت. 
با ایـــن توصیـــف بایـــد دید آیا ســـهم 
جابه جایی مســـافران با مترو در سال 
آینده دچـــار تغییـــر و تحـــول خواهد 

یا نه؟ شـــد 

صدور مجوز جذب 2۵ هزار نیرو در حوزه 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی

وزیر بهداشـــت، درمان و آموزش پزشکی گفت: مجوز 
جذب 25هـــزار نفر بـــرای به کارگیـــری در بخش های 
مختلف این وزارتخانه در ســـطح کشـــور گرفته شد و 

به تدریـــج فرایند آن در حال انجام اســـت.
دکتر بهرام عین اللهی شـــامگاه پنجشـــنبه در حاشیه 
بازدیـــد از مراکز و افتتـــاح پروژه های درمانی اســـتان 
بوشـــهر در گفت و گـــو بـــا ایرنـــا افـــزود: بـــا توجـــه به 
ضرورت جـــذب نیـــرو در مناطـــق دورافتـــاده به طور 
قطـــع جـــذب نیـــرو در مناطـــق محـــروم بـــا اولویت 

بالاتـــری انجام می شـــود.
وی بـــا اشـــاره بـــه اهمیـــت بومی گزینـــی نیروهـــای 
متخصـــص اظهارکرد: با توجه بـــه اهمیت بومی گزینی 
نیروهای متخصص در این ارتباط ســـهمیه  دســـتیاری 
بـــرای پزشـــکان قـــرار داده شـــد کـــه بـــه ایـــن صورت 
نیروهـــای متخصـــص از نیروهای بومی گرفته شـــود.
وی با بیـــان اینکه رویکرد معاونـــت تحقیقات وزارت 
بهداشـــت، درمـــان و آمـــوزش پزشـــکی شناســـایی 
قطب هایـــی در بخش هـــای مختلـــف و هدایـــت 
امکانات به ســـمتی اســـت که اســـتعداد دارد، یادآور 
شـــد: این امـــر باعث می شـــود که بوشـــهر به عنوان 
یـــک مرکـــز تشـــخیص و درمان ســـرطان در کشـــور 

تبدیل شـــود.
عین اللهـــی ادامـــه داد: بر این اســـاس حمایت جدی 
از طـــرح توســـعه و تجهیـــز مرکـــز تحقیقات پزشـــکی 
هســـته ای بوشـــهر انجام می شـــود که بتوانـــد درمان 
ســـرطان را در کشـــور انجام دهد. وی یادآور شد: این 
مرکـــز توانمندی درمان هزار بیمار در اســـتان و خارج 
از اســـتان را دارد. عین اللهی گفت: با ایجاد این مرکز 
گامـــی مهم در بحث گردشـــگری ســـلامت در اســـتان 
بوشـــهر برداشـــته شـــده و افزون بر ســـرویس دهی به 
بیمـــاران داخلی فرصتی بـــرای ارائه خدمـــات درمانی 

به ســـایر کشـــورهای منطقه ایجاد می شـــود.

بخش های خیرساز بیمارستان دیلم افتتاح شد
همچنیـــن بخش هـــای ویـــژه خیرســـاز بیمارســـتان 
بقیه الله الاعظـــم )عج( دیلم با حضور وزیر بهداشـــت 

بـــه بهره برداری رســـید.
دکتر بهـــرام عین اللهـــی در ادامه دومین روز از ســـفر 
خود به اســـتان بوشهر با حضور در بیمارستان بقیه الله 
)عـــج( دیلـــم از بخش های ویـــژه در حـــال تجهیز این 
بیمارســـتان بازدید کرد. وی در حاشـــیه ایـــن بازدید با 
تقدیـــر از تلاش های ســـخاوتمندانه خیرین ســـلامت 
در دیلـــم از نزدیـــک رونـــد توســـعه زیرســـاخت های 
خیرســـاز بیمارســـتان دیلم را مـــورد بازدید و بررســـی 
قـــرار داد. بخش ویژه بیمارســـتان دیلم به مســـاحت 
1300 مترمربع، به صورت مدرن احداث  شـــده اســـت. 
عملیات اجرایـــی بخش های ویژه در ســـال 1397 آغاز 

و ســـال 1400 به اتمام رســـید.

برنامه هایی برای جلوگیری از 
بازماندگی از تحصیل بانوان 

معـــاون رئیس جمهور در امور زنـــان و خانواده گفت: 
مســـمومیت دانش آمـــوزان را دشـــمن ایجـــاد کـــرده 
اســـت و به آن دامن می زند تا از آن ســـوء اســـتفاده و 

بهره برداری سیاســـی کند.
وی تصریـــح کـــرد: امیدواریـــم بـــا اهتمـــام دولت در 
زمینـــه ارتقـــای تحصیلی بانـــوان و شناســـایی عوامل 
مســـمومیت دانش آموزان دختر، زمینـــه آرامش این 

قشـــر در ســـرزمین ایران فراهم شـــود.
معاون رئیس جمهـــور در امور زنـــان و خانواده  بیان 
کرد: با بررسی های انجام شـــده در این دور اعتبارات 
خوبی برای بوســـتان بانوان، آموزش، مهارت آموزی، 
آســـیب زدایـــی و پیشـــگیری از بازماندگـــی تحصیـــل 
بانـــوان بـــا فراهـــم کـــردن تحصیـــل بـــرای دختـــران 

روســـتاهای دورافتاده پیش بینی شـــده اســـت.
وی گفـــت: ایجـــاد خوابگاه هـــای دانـــش آمـــوزی در 
روســـتاهای مرکـــزی، دور، محـــروم و بخش هـــای 
عشـــایری از جملـــه راهکارها و برنامه هایی اســـت که 
برای کاهـــش بازماندگـــی تحصیلی بانوان در دســـتور 

است. کار 

طرح جدید مترو برای ممانعت از 
ورود آقایان به واگن بانوان

مدیرعامـــل شـــرکت بهـــره بـــرداری متروی تهـــران از 
طـــرح جدید متـــرو برای عـــدم ورود آقایـــان به واگن 

ویژه بانـــوان خبر داد.
مســـعود درســـتی در مـــورد جزئیـــات طـــرح جدیـــد 
جداســـازی واگـــن بانوان و عـــدم ورود آقایـــان به این 
واگن هـــا، بـــه ایســـنا گفـــت: نکتـــه قابل توجـــه این 
اســـت که 40 درصـــد تماس هـــای مردمی بـــا مترو در 
حوزه درخواســـت ها و انتقادات در مـــورد ورود آقایان 
بـــه واگن بانوان اســـت و این درخواســـت در رتبه اول 

فراوانـــی اعتراضات مردمی اســـت.
مدیرعامـــل شـــرکت بهـــره بـــرداری متـــروی تهـــران 
اعلام کرد: بر همین اســـاس در یکـــی از قطارها درب 
شیشـــه ای جـــدا کننـــده نصب کردیـــم و کامـــلاً ورود 

آقایـــان از داخـــل قطارهـــا را مســـدود کردیم.

اخبار

گزارش خبری

گزارش »ایران« از افزایش ترافیک های پایان سال و قفل شدن خیابان ها و معابر پایتخت

ترافیک شب عید؛ امسال زودتر از هر سال ! 

کمتـــر از ســـه هفتـــه دیگر وارد ســـال 
1402 خواهیم شد. ترافیک خریدهای 
نوروزی، اما زودتر از سال های گذشته 
امســـال تقریباً از اواخر بهمن ماه آغاز 
شـــده اســـت. الگوی ترافیکـــی روزها 
و شـــب های اخیـــر نشـــان می دهـــد 
کـــه ســـاعات پیـــک ترافیکـــی تنها به 
اوایـــل صبـــح و اواخـــر روز محـــدود 

نمی شـــود و در هفته های اخیر اغلب 
خیابان هـــا و معابـــر اصلـــی و فرعی با 
ترافیـــک کلافه کننـــده و طولانی مدت 
دســـت و پنجه نـــرم می کننـــد. ظاهراً 
تاکنـــون طـــرح ویـــژه ای بـــرای مهـــار 
ایـــن ترافیـــک اعمال نشـــده اســـت و 
آنچـــه در خیابان هـــای ایـــن روزهـــای 
تهـــران دیـــده می شـــود، ناهماهنگی 
در ترددهـــا و حتی ســـاعات ترافیکی 
است که شـــهروندان را سردرگم کرده 
اســـت. به طوری که در برخی ساعات 
روز، به رغـــم پیش بینی ترافیک، معابر 
بشـــدت خلـــوت اســـت و برعکـــس 
در ســـاعات غیـــر پیـــک، راننـــدگان با 
نشـــده  برنامه ریـــزی  ترافیک هـــای 

مواجه می شـــوند. 
 اگـــر حجـــم ترددهـــا افزایـــش یافته، 
چـــرا بـــرای مدیریـــت آن برنامه ریزی 
نمی شـــود و اگر این بی نظمی ناشـــی 
از خطای سیســـتم ها اســـت چرا برای 

آن زودتر فکری نشـــده اســـت؟!
سید جعفر تشـــکری هاشمی، رئیس 
کمیســـیون عمـــران و حمـــل و نقـــل 
عمومی شـــورای اسلامی شـــهر تهران 
بـــا تأییـــد اینکـــه در روزهـــای پایـــان 
ســـال بویـــژه اواخـــر اســـفند، حجـــم 
ترددها بیشـــتر می شـــود بـــه »ایران« 
می گوید: »امســـال به لحاظ شـــرایط 
اقتصـــادی و نوســـان نرخ هـــا، مـــردم 
زودتر و بیشـــتر از ســـال های گذشته 

برای خریـــد اقدام کرده انـــد و همین 
مســـأله موجـــب ترافیـــک زودرس در 
معابـــر شـــده اســـت، البتـــه ترافیـــک 
راه حل هـــای شناخته شـــده ای دارد 
و نبایـــد دنبـــال راهکارهـــای عجیـــب 
و غریـــب برویـــم. بحـــران ترافیـــک، 
نیازمنـــد حـــل مســـأله و اجراســـت. 
مهم تریـــن معضل به اســـتفاده بیش 
از انـــدازه خودروی شـــخصی در تهران 
ضعـــف  علـــت  بـــه  کـــه  برمی گـــردد 
حمـــل و نقـــل عمومـــی اســـت. البته 
می تـــوان تـــا پایان ســـال تـــا حدودی 
این وضعیت را بهبود بخشـــید. اگرچه 
تاکنون طـــرح خاصی را برای مدیریت 

ایـــن وضـــع ندیده ایم.«

مجموعاً 34 
هزار میلیارد 

تومان در 
بخش عمران 
و حمل و نقل 

در بودجه 
سال آینده در 
نظر گرفته ایم 

که رقم قابل 
توجهی است 

که باید برای 
بهبود جریان 

ترافیک و 
آلودگی هوا 

هزینه شود. 
امیدواریم 

سال آینده، 
حوزه حمل و 
نقل بهتر شود

افزایش مناسب مستمری دهک های پایین در سال آیندهبرگزاری کنکور کارشناسی ارشد از سال آینده با تغییرات ویژه
رئیس ســـازمان بهزیســـتی، از افزایش مناســـب مســـتمری دهک های پایین 
جامعـــه برای ســـال آینـــده خبـــر داد و گفت: ما بـــه خوبی می دانیـــم که این 
مبالـــغ بـــه هیچ عنـــوان کفـــاف زندگی مـــردم به خصـــوص اقشـــار ضعیف را 
نمی کنـــد امـــا آنچه توســـط ســـازمان بهزیســـتی بـــه جامعه هـــدف پرداخت 

می شـــود، در حقیقت کمک معیشـــتی اســـت.
علی محمـــد قـــادری افـــزود: در ارائه ویلچـــر به افـــراد متقاضی پشـــت نوبت 
نداریـــم و هر معلولـــی در این زمینه تقاضـــای خود را به ادارات بهزیســـتی ارائه کند، در ســـریع ترین زمـــان ممکن لوازم 

موردنیاز در اختیارش گذاشـــته می شـــود. 
وی بـــا بیـــان اینکه هـــم اکنون ایـــن مجموعه به هفـــت میلیـــون و 200 هزار نفـــر از جمعیت کشـــور خدمـــات می دهد، 
اظهـــار کرد: اهتمام جدی و بی ســـابقه دولت ســـیزدهم در کاشـــت حلزون بـــرای نوزادان ناشـــنوا در بـــدو تولد یکی از 
دســـتاوردهای بســـیار مهم دولت بود . اعمال جراحی مربوط به کاشـــت حلزون توســـط این ســـازمان و همکاری وزارت 

بهداشـــت، درمان و آموزش پزشـــکی در حال انجام اســـت.
رئیس ســـازمان بهزیســـتی، توجه به اشـــتغال افراد تحت پوشـــش بهزیســـتی را یکـــی از اولویت های مهم این ســـازمان 
طی ســـال جـــاری و برای ســـال آینده اعلام کـــرد و گفت: در این رابطه تســـهیلاتی تا ســـقف 150 میلیون تومـــان برای هر 
نفـــر پرداخت می شـــود کـــه منابع آن تأمین شـــده و هیچ مشـــکلی در ایـــن زمینه وجود نـــدارد. وی گفـــت: افراد تحت 

پوشـــش واحدهـــای مختلف تولیـــدی و کارگاهی از مســـاعدت چهار میلیـــون تومانی بهره مند می شـــوند.

رئیس ســـازمان سنجش گفت: کنکور کارشناسی ارشـــد از سال آینده در یک 
روز و با تغییرات ویژه برگزار می شـــود.

دکتـــر عبدالرســـول پورعبـــاس گفـــت: به ســـمت تجمیـــع آزمون هـــا پیش 
می رویم و آزمون کارشناســـی ارشد ســـال آینده در اســـفندماه تنها در یک روز 
برگـــزار می شـــود. همچنیـــن تعداد ســـؤالات کاهـــش می یابد به ایـــن ترتیب 

زمـــان برگـــزاری آزمون کم می شـــود.
 وی گفـــت: پذیـــرش در آزمـــون دکترا در حـــال حاضر به صـــورت 50 درصد آزمون و 50 درصد ســـوابق تحصیلی آموزشـــی 
و پژوهشـــی و مصاحبـــه اســـت. در دوره ارشـــد دانشـــگاه ها مطالبـــه می کننـــد که بخشـــی از پذیـــرش ارشـــد در اختیار 

دانشـــگاه ها قـــرار گیرد.
 رئیـــس ســـازمان ســـنجش با تأکید بر مســـیر ســـنجش بـــر برگـــزاری آزمون هـــای الکترونیک یادآور شـــد: نتایـــج اولیه 

آزمون هـــای ارشـــد و دکترا در اردیبهشـــت و خـــرداد 1402 اعلام می شـــود.
رئیس ســـازمان ســـنجش همچنین گفـــت: آزمون های ارشـــد و دکترا در ســـال های آتـــی الکترونیکی می شـــوند. با آغاز 
به کار ســـامانه طراحی ســـؤال برای آزمون های سراســـری، ارشـــد و دکترا کار طراحی الکترونیک ســـؤال آغاز شده است.
 پورعباس رئیس ســـازمان ســـنجش با اشـــاره به اعـــلام نتایج اولیه نوبت اول کنکور سراســـری 1402 گفـــت: تحلیل من 
ایـــن اســـت که داوطلبان بیشـــتر آزمون دی ماه را به عنوان دســـتگرمی و آزمایشـــی طی کردند و رقابـــت اصلی در تیرماه 

1402 خواهد بود.

حمیده امینی فرد
خبرنگار

گزارش خبری

سجاد صفری / ایران

در ابتدای سال 
تحصیلی یعنی 

در مهرماه، 
تعداد 1200 

واحد خوابگاه 
متأهلی داشتیم 

اما در حال 
حاضر تعداد 

1505 واحد 
مسکونی برای 

دانشجویان 
متأهل داریم

1505
خوابگاه متأهلی

دانشـــجویان  درخواســـت  امســـال 
بـــرای خوابگاه هـــای متأهلـــی بیـــش 
از ظرفیـــت ممکـــن افزایـــش یافت. 
افزایش قیمت و اجاره بهای مســـکن 
در پایتخت و به دنبال آن در سراســـر 
کشـــور می توانـــد یکـــی از علت هـــای 

از  دانشـــجویان  اســـتفاده  تمایـــل 
خوابگاه هـــای متأهلـــی باشـــد. طبق 
اعـــلام ســـازمان امـــور دانشـــجویان، 
در ســـال  جاری 87 هزار درخواســـت 
بـــرای خوابـــگاه متأهلی اعلام شـــده 
که هنـــوز تمامـــی آنها پوشـــش داده 
نشـــده اســـت. همچنین بر اســـاس 
آمار ســـال گذشـــته یک هـــزار و 269 
خوابـــگاه متأهلـــی در کشـــور وجـــود 
داشـــت که به این رقم در سال  جاری 

300 خوابـــگاه اضافه شـــده اســـت.
با توجه به درخواســـت دانشـــجویان 
برای خوابگاه هـــای متأهلی، ضرورت 

ســـاخت و تهیه واحدهای مســـکونی 
مختـــص متأهلین وجـــود دارد از این 
رو ایجـــاد خوابگاه هـــای دانشـــجویی 
متأهلـــی یکـــی از همیـــن مســـائل و 
موارد است که در دستور کار سازمان 
امور دانشجویان قرار دارد. در همین 
چنـــد مـــاه اخیـــر چهـــار هـــزار واحد 
خوابگاهـــی کلنگ زنی شـــده  اســـت. 
اتمـــام و ارائـــه ســـاخت واحدهـــای 
خوابگاهـــی مختص متأهلیـــن قطعاً 
متأهـــل  دانشـــجویان  پوشـــش  در 
ایـــن اتفـــاق  بســـیار مؤثـــر اســـت و 
مســـتقیمی  تأثیـــر  می توانـــد  حتـــی 

روی خوابگاه هـــای مجـــردی بگـــذارد 
و تأمیـــن خوابگاه برای دانشـــجویان 

مجـــرد را هم تســـهیل ببخشـــد.
هاشـــم داداش پـــور، رئیس ســـازمان 
امور دانشجویان و معاون وزیر علوم، 
تحقیقـــات و فنـــاوری در گفت و گو با 
روزنامـــه ایـــران درباره آمار و ســـاخت 
واحدهای مسکونی برای دانشجویان 
متأهل که متقاضـــی خوابگاه بودند، 
بیـــان کـــرد: تاکنـــون نزدیـــک به 87 
هـــزار دانشـــجوی متقاضـــی خوابگاه 
داشـــته ایم البته تعداد دانشـــجویان 
متأهل در کشـــور از این بیشتر است 

رئیس سازمان امور دانشجویان در گفت وگو با »ایران« خبر داد

کلنگ زنی 4 هزار خوابگاه دانشجویی متأهلی

امـــا این میزان دانشـــجویان متقاضی 
خوابـــگاه متأهلی بالفعل هســـتند.

معاون وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 
ادامـــه داد: رســـیدگی به درخواســـت 
خوابگاه متأهلین دو بخش دارد؛ یک 
بخـــش افرادی کـــه مـــا می توانیم یک 
مبلغـــی را بـــه آنها بدهیـــم و متأهلین 
آنهـــا  بـــرای  کـــه  مبلـــغ  آن  توســـط 
کمک هزینـــه نیز محســـوب می شـــود 
بخشـــی از هزینـــه رهن خانـــه خود را 
پرداخت کنند و بیـــرون از خوابگاه ها 
یک خانـــه را رهـــن کنند کـــه در واقع 

همان ودیعه مســـکن اســـت.
وی بـــه قانـــون جوانـــی جمعیـــت و 
کمک هزینـــه رهن خانه دانشـــجویان 
در  گفـــت:  و  کـــرد  اشـــاره  متأهـــل 
عیـــن  حـــال طبـــق قانـــون جوانـــی 
جمعیـــت عـــددی که بـــرای کمک به 
دانشـــجویان متأهـــل در نظـــر گرفته 
شـــده اینگونه اســـت کـــه 50 درصد از 
هزینـــه مربـــوط بـــه اجاره خانـــه باید 
از ســـوی ســـازمان امور دانشـــجویان 
راســـتا  همیـــن  در  شـــود.  تأمیـــن 
متناســـب بـــا منابعـــی کـــه در اختیار 
داشـــتیم ســـعی کردیم تأمین هزینه 
50 درصدی رهن مســـکن متأهلین را 

بـــه نحـــوی مدیریـــت کنیم.
اقدامـــات  وی دربـــاره بخـــش دوم 
خوابگاه هـــای  بـــرای  تســـهیلات  و 
متأهلیـــن گفـــت: بخـــش دوم کار ما 
ســـاخت خوابگاه های متأهلی اســـت 
مثـــلاً در ابتدای ســـال تحصیلی یعنی 
در مهرماه، تعداد 1200 واحد خوابگاه 
متأهلی داشـــتیم امـــا در حال حاضر 
تعـــداد 1505 واحـــد مســـکونی بـــرای 
دانشـــجویان متأهل داریـــم، در واقع 
حـــدود 300 واحـــد خوابـــگاه اضافـــه 

شـــده است.
داداش پـــور اظهـــار داشـــت: بیـــش 
بـــرای  4 هـــزار واحـــد مســـکونی  از 
حـــال  در  متأهلـــی  بگاه هـــای  خوا
ســـاخت اســـت. امیدوار هستیم این 
پروژه ها جهت اســـتفاده دانشجویان 

هر چـــه زودتـــر به اتمـــام برســـد. در 
حال حاضر بخشـــی از این چهار هزار 
پـــروژه در مرحله افتتاح و گشـــایش 
بـــوده، برخی به تازگی شـــروع شـــده 
اســـت و تعدادی هم در مراحل پایانی 
هســـتند. به  طور کلی هر کدام از این 
چهار هـــزار پروژه در سراســـر کشـــور 
مراحلـــی را می گذرانند تـــا زودتر برای 

دانشـــجویان متأهل آماده شـــوند.
رئیـــس ســـازمان امـــور دانشـــجویان 
ت  ر ا ز و بـــا  ی  ر همـــکا ه  ر بـــا ر د
راه وشهرســـازی در راســـتای ســـاخت 
بیـــان کـــرد:  خوابـــگاه دانشـــجویی 
چندی پیـــش وزیر علـــوم، تحقیقات 
و فنـــاوری نیز با وزیر راه وشهر ســـازی، 
یـــک  ســـمی  قا ســـتم  ر م  حـــو مر
توافقنامه ای داشـــتند که بر اســـاس 
آن وزارت علـــوم بایـــد 200 هزار واحد 
اخـــل  د ر  د را  متأهلـــی  مســـکونی 

بســـازد. دانشـــگاه های کشـــور 
وی در توضیح ایـــن تفاهمنامه یادآور 
شـــد: بدین صورت که زمیـــن از طرف 
وزارت علـــوم تأمیـــن خواهـــد شـــد، 
همچنین 10 درصد از تملک دارایی ها 
و 10 درصـــد از درآمدهـــای اختصاصی 
ســـاخت  بـــرای  بایـــد  دانشـــگاه ها 
خوابگاه استفاده شـــود. همچنین بنا 
شـــد منابـــع اعتبـــاری از نهضت ملی 
مســـکن کـــه توســـط دولـــت و وزارت 
راه وشهرســـازی دنبال می شود به این 
پروژه اضافه شـــود تا شاهد جهش در 

ســـاخت خوابگاه ها باشـــیم.
معـــاون وزیـــر علـــوم، تحقیقـــات و 
فنـــاوری در پایـــان گفـــت: هرچنـــد 
هنوز ایـــن اقدام به  طـــور کامل اتفاق 
نیفتاده اســـت اما امیدواریم بتوانیم 
در  متأهلـــی  خوابگاه هـــای  معضـــل 
کشـــور را حـــل کنیـــم. اگـــر مســـأله 
حـــل شـــود فکـــر می کنـــم بـــا آمـــار 
خوابگاه هـــای مجـــردی نیـــز کـــه در 
اختیـــار داریـــم مجموعـــاً می تـــوان 
مشـــکلات خوابگاه های دانشـــجویی 

در کشـــور را حـــل کرد.
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